
 

Protokół Nr XXX/2018 

 

z obrad XXX  sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 9 października 2018 roku. 

 

   Obrady sesji odbywały się w godzinach 1200-1400, w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk. 

(Godzinę rozpoczęcia obrad przesunięto na godzinę 1200 z powodu pogrzebu radnego Henryka 

Żyłowskiego)  

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Marek Brzozowski 

4. Adam Derewońko 

5. Franciszek Gawina  

6. Tadeusz Krasowski 

7. Grażyna Płonowska 

8. Ryszard Wietoszko 

9. Andrzej Wróblewski 

10. Mariusz Wróblewski 

11. Feliks Aleksander Wróblewski 

12. Paweł Wysocki 

13. Anna Czesława Żero 

14. Magdalena Żochowska 

Lista obecności stanowi załącznik do oryginału protokołu. 

 

Radni nieobecni: 

1. Henryk Żyłowski (zgon) 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli goście zaproszeni: 

1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 

2. Maciej Bobel    Radny Rady Powiatu w Bielsku Podl.  

3. Elżbieta Janina Szymańska  Zastępca Wójta 

4. Monika Dygas    Skarbnik Gminy 

5. Łukasz Twarowski  Adwokat 

6. Jolanta Januszewska  Kier. GOPS 

7. Elżbieta Szymańska  Kier. Ref. BP  

8. Monika Falkowska  Kier. Ref. RŚ 

9. Weronika Sztejniec  Kier. Ref. OR 

Lista obecności stanowi załącznik do oryginału protokołu. 

    

Przed otwarciem obrad XXX sesji Przewodniczący Rady wezwał wszystkich do krótkiej chwili 

zadumy i odmówiono modlitwę ”Ojcze Nasz...”  

 

Ad.1 Przewodniczący Rady Gminy Pan Feliks Aleksander Wróblewski o godz. 1200 dokonał 

otwarcia obrad XXX sesji Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformował, że na 

ustawowy stan Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 14 radnych, tym samym stwierdził 

prawomocność obrad i podejmowania uchwał. Następnie Przewodniczący Rady powitał przybyłych 

na posiedzenie radnych, zaproszonych gości.  

 

Ad.2 Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na 



 

sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków            

i propozycji zmian lub poprawek do porządku.  

Wobec braku wniosków odczytał porządek obrad w brzmieniu:  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Brańsk. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Brańsk. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca Gminy Brańsk  o ponowne 

przeanalizowanie sprawy będącej przedmiotem uchwały Nr XXVIII/319/2018  Rady Gminy 

Brańsk z dnia 10 lipca 2018r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca Gminy Brańsk  o ponowne 

przeanalizowanie sprawy będącej przedmiotem uchwały Nr XXVIII/319/2018  Rady Gminy 

Brańsk z dnia 10 lipca 2018r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańców miejscowości Spieszyn 

dotyczącą utwardzenia drogi w Spieszynie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie porozumienia dotyczącego 

przejęcia    w zarząd części drogi powiatowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Brańsk. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej                            

i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na 

lata        2018-2023. 

15. Przedłożenie informacji przekazanych przez Wojewodę Podlaskiego,  Przewodniczącego 

Rady Gminy Brańsk, Wójta Gminy Brańsk z przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych za       2017 rok. 

16. Przedłożenie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok 

szkolny 2017/2018. 

17. Interpelacje i wnioski radnych. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

19. Sprawy różne. 

20. Zamknięcie obrad.  

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji Rady Gminy: 

   Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad XXIX sesji Rady Gminy był dostępny           

w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się 

do radnych z zapytaniem, czy mają  uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokołu. Rada Gminy w obecności 14 radnych: stosunkiem głosów      

14 – „za”, „przeciwnych” – 0, „wstrzymujących” -0  przyjęła protokół z obrad XXIX sesji Rady 

Gminy Brańsk.  

 

Ad.4 Pani Elżbieta Janina Szymańska Zastępca Wójta Gminy odczytała informację z działalności 

wójta między sesjami. 

 

Uwag i zapytań do informacji nie zgłoszono (informacja z działalności wójta w załączeniu do 

oryginału protokołu). 



 

 

 

   Przechodząc do dalszych punktów porządku sesji Przewodniczący Rady zwrócił się do 

Przewodniczącej Komisji RGOBiT o przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów 

uchwał przygotowanych pod dzisiejsze obrady. (Opinia pozytywna Nr 46/7/2018 z dnia                    

1 października 2018r. w załączeniu do oryginału protokołu). 

 

Ad.5 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Brańsk: 

 

   Pani Elżbieta Janina Szymańska Zastępca Wójta Gminy odczytała projekt uchwały wraz                

z uzasadnieniem do projektu uchwały. 

Inspektor Biura Rady poinformowała o autopoprawkach wniesionych przez Wójta Gminy do 

projektu uchwały: 

 w rozdziale 9 wykreślić § 111 ust.1, 

 w rozdziale 10 zmienić numerację paragrafów, 

 w rozdziale 11 wykreślić tytuł rozdziału „Organizacja i rozpatrywanie skarg i wniosków” 

oraz § 112 i § 113; pozostawić tytuł rozdziału „Zasady i tryb rozpatrywania skarg, 

wniosków i petycji”; dodać § 111 w brzmieniu: 

„§ 111. 1. Przewodniczący Rady lub Wiceprzewodniczący Rady przyjmuje w sprawach skarg           

i wniosków w każdy poniedziałek, a jeśli poniedziałek jest dniem wolnym od pracy, w następnym 

dniu roboczym w godzinach od 14:00 do 16:00. 

2. Skargi, wnioski i petycje skierowane do Rady Gminy bądź Komisji Skarg, Wniosków          

i Petycji niezwłocznie kierowane są według właściwości do Komisji Skarg, Wniosków        

i Petycji. 

3. Skargi, wnioski i petycje są ewidencjonowane w centralnym rejestrze skarg i wniosków 

oraz rejestrze petycji prowadzonym na wyznaczonym stanowisku pracy w Urzędzie”. 

1) Wykreślić rozdział 12 „Wyróżnienia nadawane przez Gminę”, ponieważ o tym mówi § 6 

uchwały.  

Innych uwag i wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały łącznie                           

z autopoprawkami. 

W głosowaniu nad uchwałą: na stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych.  

 Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę                        

Nr XXX/334/2018 w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do 

oryginału protokołu/. 

 

Ad.6 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Brańsk:   

  

Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

 

W głosowaniu nad uchwałą: na stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych.  

 Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę                        

Nr XXX/335/2018 w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych       

w szkołach prowadzonych przez Gminę Brańsk  /uchwała stanowi załącznik do oryginału 

protokołu/. 

 

Ad.7 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca Gminy Brańsk  o ponowne 

przeanalizowanie sprawy będącej przedmiotem uchwały Nr XXVIII/319/2018  Rady Gminy Brańsk 

z dnia 10 lipca 2018r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk: 



 

 

Inspektor Biura Rady poinformowała, że podczas ostatniej sesji radnym zostały przedstawione dwa 

wnioski mieszkańców gminy, dotyczące ponownego przeanalizowania uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Brańsk. Wnioski były przedmiotem posiedzenia Komisji Rewizyjnej i po ich rozpatrzeniu 

Komisja wnioskuje do Rady Gminy o uznanie wniosków za niezasadne, co wykazano                      

w uzasadnieniu do projektu uchwały. 

 

Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

 

W głosowaniu nad uchwałą: na stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych.  

 Rada Gminy głosami 13 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -1 podjęła Uchwałę                        

Nr XXX/336/2018 w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca Gminy Brańsk  o ponowne 

przeanalizowanie sprawy będącej przedmiotem uchwały Nr XXVIII/319/2018  Rady Gminy Brańsk 

z dnia 10 lipca 2018r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do oryginału 

protokołu/. 

 

Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca Gminy Brańsk  o ponowne 

przeanalizowanie sprawy będącej przedmiotem uchwały Nr XXVIII/319/2018  Rady Gminy Brańsk 

z dnia 10 lipca 2018r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk: 

 

Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

 

W głosowaniu nad uchwałą: na stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych.  

 Rada Gminy głosami 13 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -1 podjęła Uchwałę                        

Nr XXX/337/2018 w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca Gminy Brańsk  o ponowne 

przeanalizowanie sprawy będącej przedmiotem uchwały Nr XXVIII/319/2018  Rady Gminy Brańsk 

z dnia 10 lipca 2018r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do oryginału 

protokołu/. 

 

Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańców miejscowości Spieszyn 

dotyczącą utwardzenia drogi w Spieszynie: 

 

   Inspektor Biura Rady przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

   Wójt Gminy dodatkowo poinformował, że po rozmowach w Starostwie Powiatowym w Bielsku 

Podlaskim  odnośnie przebudowy przedmiotowej drogi, planuje się zabezpieczyć środki finansowe 

w budżecie Gminy Brańsk na 2019 rok wysokości ok 400tys. zł jako dotację celową dla Powiatu na 

przebudowę drogi w Spieszynie. 

 

Innych uwag i wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

W głosowaniu nad uchwałą: na stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych.  

 Rada Gminy głosami 11 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -3 podjęła Uchwałę                        

Nr XXX/338/2018 w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańców miejscowości Spieszyn dotyczącą 



 

utwardzenia drogi w Spieszynie /uchwała stanowi załącznik do oryginału protokołu/. 

 

Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie porozumienia dotyczącego 

przejęcia w zarząd części drogi powiatowej: 

 

Pani Elżbieta Janina Szymańska Zastępca Wójta Gminy przedstawiła projekt uchwały                       

z uzasadnieniem. 

Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

W głosowaniu nad uchwałą: na stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych.  

 Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę                        

Nr XXX/339/2018 w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie porozumienia dotyczącego przejęcia 

w zarząd części drogi powiatowej /uchwała stanowi załącznik do oryginału protokołu/. 

 

Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Brańsk: 

 

Pani Monika Falkowska Kier. Ref. RŚ przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny Sylwester Bobel zadał pytanie odnoście ceny za pobór wody, czy podrożeje? 

 

Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska Zastępca Wójta Gminy, informując, że cena 

wody jest ustalona na 3 lata i na razie jest w takiej samej wysokości jak była w latach poprzednich. 

 

Innych uwag i wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

W głosowaniu nad uchwałą: na stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych.  

 Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę                        

Nr XXX/340/2018 w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do oryginału protokołu/. 

 

 

Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej i szczegółowości 

materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu: 

 

Pani Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały z uzasadnieniem. 

 

Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

W głosowaniu nad uchwałą: na stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych.  

 Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę                        

Nr XXX/341/2018 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej i szczegółowości 

materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu /uchwała stanowi załącznik do 

oryginału protokołu/. 

 

 



 

Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

 

   Pani Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy poinformowała, że do projektu uchwały, który 

radni otrzymali w materiałach na sesję, należy wprowadzić dodatkowe zmiany na podstawie 

otrzymanych pism z Ministerstwa Finansów, Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego, następnie 

odczytała proponowane zmiany. 

 

   Uwag i wniosków do projektu uchwały nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad wnioskiem Pani Skarbnik o przyjęcie 

poprawek do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019rok. 

 

   W głosowaniu nad wnioskiem: na stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych.  

   Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 wniosek przyjęła 

   Następnie przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały łącznie                   

z poprawkami. 

W głosowaniu nad uchwałą: na stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych.  

 Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę                        

Nr XXX/342/2018 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok /uchwała stanowi załącznik 

do oryginału protokołu/. 

 

Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk         

na lata 2018-2023: 

 

   Pani Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy poinformowała, że do projektu uchwały, który 

radni otrzymali w materiałach na sesję, który był też omawiany na posiedzeniu Komisji Rady 

należy wprowadzić dodatkowe zmiany w związku z przyjęciem poprawek do uchwały budżetowej.  

    

Uwag i wniosków do projektu uchwały nie wniesiono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad wnioskiem Pani Skarbnik o przyjęcie 

poprawek do projektu uchwały w sprawie zmian WPF na lata 2018-2023. 

 

   W głosowaniu nad wnioskiem: na stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych.  

   Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 wniosek przyjęła 

   Następnie przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały łącznie                   

z poprawkami. 

W głosowaniu nad uchwałą: na stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych.  

 Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę                        

Nr XXX/343/2018 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 

2018-2023 /uchwała stanowi załącznik do oryginału protokołu/. 

 

Ad.15  Przedłożenie informacji przekazanych przez Wojewodę Podlaskiego,  Przewodniczącego 

Rady Gminy Brańsk, Wójta Gminy Brańsk z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych   

za   2017 rok. 

Informacje przedstawiła inspektor Biura Rady. 

    

Uwag i pytań do przedstawionych informacji nie wniesiono. 

 

Ad.16  Pani Weronika Sztejniec Kier. Ref. OR przedłożyła informacje o stanie realizacji zadań 

oświatowych w Gminie Brańsk za rok szkolny 2017/2018 

 

Uwag i pytań do przedstawionej informacji nie wniesiono. 



 

 

Ad.17  Interpelacje i wnioski radnych. 

 

   Interpelacji i wniosków radnych nie zgłoszono. 

 

Ad.18 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

    

   Z uwagi na brak interpelacji i wniosków, odpowiedzi nie udzielano. 

 

Ad.19 Sprawy różne: 

 

 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk poinformował, że do Rady Gminy wpłynęły dwie 

skargi, z których jedna została wycofana. Polecił, aby inspektor Biura Rady odczytała 

skargę dotyczącą niedopełnienia obowiązków przez Kierownika GOPS.  

   Następnie Przewodniczący Rady Gminy Brańsk udzielił głosu skarżącemu, który przybył            

na sesję.  

   Skarżący poinformował, że to nie pierwszy raz, gdy do budynku należącego do gminy stojącego 

w bliskim sąsiedztwie skarżącego, umieszczane są osoby, którymi on musi się opiekować.  

Wyjaśnił też, że przez dwa lata z ostatnimi sąsiadami nie było kłopotów, natomiast w ostaniem 

czasie chłopcy zaczęli zachowywać się nieracjonalnie, co skarżący zgłaszał w placówce GOPS         

i w Jego odczuciu Kierownik GOPS nie zrobiła nic, aby zapobiec tragedii, w wyniku której jeden      

z chłopaków nie żyje.  

   Kierownik GOPS odnosząc się do przedstawionych zarzutów poinformowała, że u chłopaków     

w mieszkaniu była tylko raz, aby zobaczyć w jakich warunkach mieszkają, natomiast wcześniej  

przez jakiś czas, nieżyjący chłopak nie mieszkał na kolonii, tylko w innej miejscowości. Kierownik 

wyjaśniła, że do każdego potrzebującego osobiście nie jeździ, ma inne obowiązki a do pracy           

w terenie są wyznaczeni pracownicy socjalni i z tego co wie, po interwencji skarżącego,  pracownik 

socjalny bywał u chłopaków bardzo często. Z każdej wizyty są sporządzone notatki. O problemach 

chłopaki nie chcieli mówić, co wynika również z informacji uzyskanych od rodziny, która była 

wcześniej rodziną zastępczą. Natomiast jeżeli była mowa ze skarżącym odnośnie opieki nad 

chłopakami, kierownik GOPS miała na myśli  opiekuna prawnego a nie o opiekowanie się 

chłopakami.  Wyjaśniła też, że GOPS nie może nikogo oddać na leczenie na siłę, chyba że zostanie 

ubezwłasnowolniony.  

   W sprawie skargi głos zabrał również Wójt Gminy,  który  powiedział, że jest karygodne to, co 

się stało a dodatkowo opozycja w ternie mówi, że przez wójta chłopak nie żyje.  Wyjaśnił,  że od 

jakiegoś czasu miał kontakt z chłopakami,  dom w którym mieszkali był bardzo słaby, więc chcieli 

drugi. Planowano stary dom rozebrać i postawić nowy dom (stojący na działce, którą gmina kupiła 

w Domanowie). Po rozbiórce starego domu, w którym mieszkali, stwierdzili, że dom z Domanowa 

im nie pasuje, że jest za słaby. Wójt wówczas zaproponował, że zostanie wykonany projekt, 

wyrobione pozwolenie na budowę nowego domu. W maju 2018r. zostało wydane pozwolenie na 

budowę, ale już w miesiącu czerwcu - lipcu chłopaki nie kontaktowali się z Wójtem, nie 

interesowała ich budowa. Można przypuszczać dlaczego tak się stało, a gdy otrzymali 

odszkodowanie, nadużywanie środków odurzających stało się nagminne.  Wójt Gminy zarzucił 

Kierownik GOPS, że  wcześniej o tym wiedziała, a On o wszystkim dowiedział się na dzień przed 

tragedią. Kierownik GOPS  przychodząc na sesje nie informowała, ile rodzin potrzebuje pomocy, 

co świadczy o tym, jakim jest kierownikiem. To nie sąsiedzi są od udzielania pomocy, tylko 

Ośrodek Pomocy Społecznej.     

  Kierownik GOPS odnosząc się do zarzutów Wójta powiedziała, że o używkach dowiedziała się od 

brata nieżyjącego chłopaka oraz  informacji od rodziny. Po sierpniowym pobycie chłopaka              

w szpitalu, (do którego zawiozła go rodzina)  On po dwóch dniach wypisał się na własne żądanie 

stwierdzając, że to miejsce nie dla niego. Natomiast pracownik socjalny nie słyszał od chłopaka,    

że on ma myśli samobójcze.  



 

    Głos zabrała także Pani Elżbieta Janina Szymańska Zastępca Wójta, która powiedziała, że nie są 

to łatwe sprawy i każdy w jednej czy drugiej sytuacji  boi się podjąć decyzję, to są czyste ludzkie 

odruchy. Ubezwłasnowolnienie chłopaka też nie jest sprawą prostą. Ludziom jest ciężko 

zadecydować o losie drugiego człowieka. 

Dalej powiedziała – „ z bólem serca podejmując decyzję o umieszczeniu drugiego chłopaka            

w szpitalu, miałam na myśli tylko to, aby sobie nie zrobił krzywdy. O sytuacji chłopaków 

dowiedziałam się w piątek przed tragedią, poinformowała Pani Kierownik GOPS, że skarżący 

wiezie chłopaka do szpitala i wszystko jest załatwione. Dla mnie informacja Kierownika,                 

że wszystko jest załatwione była jasna, że wszystko jest załatwione i kończy się wynikiem 

pozytywnym. Tutaj niestety tak się nie skończyło, i to najbardziej boli”. 

 

   Głos zabrał adwokat Pan Łukasz Twarowski, odnosząc się do tego, co powiedział skarżący, Pani 

Kierownik GOPS i Pani Zastępca Wójta, w zakresie ubezwłasnowolnienia, wyjaśnił pod kontem 

prawnym, że GOPS nie ma takich kompetencji, aby wystąpić z wnioskiem o ubezwłasnowolnienie, 

nie przewiduje tego ustawa. To małżonek albo krewni z takim wnioskiem mogą wystąpić albo 

prokurator.  

Dalej adwokat m.in. powiedział – „Jeżeli pojawi się informacja, że dzieje się coś złego w rodzinie, 

pojawiają się myśli samobójcze, albo twarde narkotyki, to obowiązkiem GOPS-u jest wystąpić        

z wnioskiem do Prokuratury o ubezwłasnowolnienie takiej osoby i dalej sprawę prowadzi 

prokurator. Tak jak Pani Kierownik powiedziała i słusznie, że nie jest lekarzem, aby ocenić czy ktoś 

jest chory, ale jeżeli widzimy, że ktoś zachowuje się w sposób odbiegający od pewnych norm 

społecznych i to długotrwale, to obowiązek zgłoszenia do Prokuratury występuje.  

    Kolejna sprawa czy do szpitala psychiatrycznego można przyjąć bez skierowania? Tutaj 

odpowiedź również nie jest łatwa, w zasadzie idziemy do szpitala ze skierowaniem, natomiast jeżeli 

pojawiają się wątpliwości, co do stanu psychicznego osoby, należy wezwać pogotowie, tak jak 

miało to miejsce w sytuacji drugiego chłopaka. To lekarz na SORZ-e ocenia czy przyjąć do 

szpitala, ale tych obowiązków należy dopełnić.  

   Kwestia jeszcze leczenia, jak ktoś nie chce być w szpitalu, tutaj miała miejsce taka sytuacja. 

Jeżeli ktoś do szpitala zostanie przyjęty, przywieziony karetką czy lekarz na SORZ-e skieruje na 

leczenie, to paradoks polega na tym, że lekarz pyta, czy Pan/ Pani wyraża zgodę na leczenie. Jeżeli 

osoba zgodę wyrazi, to sprawa jest załatwiona, natomiast jeżeli zgody nie wyrazi  to szpital 

występuje do Sądu Rodzinnego o wydanie takiego zarządzenia zastępczego o wyrażeniu zgody  na 

leczenie. Cały czas mówimy tutaj o chorobie psychicznej, ale do ubezwłasnowolnienia wcale nie 

musi wystąpić choroba psychiczna. Mówiąc potocznie jeżeli ktoś „ćpa” i nie kontroluje swojego 

postępowania, nie musi mieć choroby psychicznej, być może miała tutaj miejsce taka sytuacja, że 

lekarz zgodził się na wypisanie. Co nie zwalnia z obowiązku wystąpienia o ubezwłasnowolnienie”.   

 

   W wyniku dyskusji nad zaistniałą sytuacją radni wyrazili oburzenie w stosunku do podejścia 

lekarza na Izbie Przyjęć w Szpitalu, który chłopaka nie przyjął. 

 

   Na pytanie radnej Pani Grażyny Płonowskiej, czy skarżący składał skargę w szpitalu, który nie 

przyjął chłopaka?, skarżący odpowiedział, że nie składał. 

 

   Kierownik GOPS wyjaśniła, że nie dzwoniła do szpitala, do którego miał trafić chłopak, tylko 

sprawdzała w internecie,  czy takie skierowanie jest potrzebne. Z informacji zamieszczonych na 

stronie internetowej  szpitala  wyczytała, że jeżeli lekarz przyjmujący stwierdzi, że potrzebne jest 

umieszczenie w szpitalu, nie musi być skierowanie. To samo powiedziała Pani w NFZ-cie.             

Do Poradni Zdrowia Psychicznego skierowanie nie jest potrzebne, natomiast do szpitala                 

to wszystko zależy od lekarza przyjmującego.  

   

 Przewodniczący Rady zapytał skarżącego, czy lekarz w szpitalu widział tego chłopaka, czy z nim 

rozmawiał? 



 

Skarżący odpowiedział, że tak lekarz widział i powiedział, że nie ma miejsc. Skarżący wówczas 

kazał zapisać, że był z chłopakiem. 

 

Kierownik GOPS poinformowała, że w swej pracy nie spotkała się z osobami uzależnionymi,         

to była pierwsza taka sytuacja, nie maiła doświadczenia w postępowaniu z takimi osobami. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Wietoszko, stwierdził, że teraz jest dużo mądrych po fakcie. 

Odnosząc się do zapisów w skardze, że skarżący interweniował u Pani Kierownik bez efektów, 

zadał pytanie, czy to znaczy, że jest niewinny? Jeżeli nie było efektu żadnego po interwencji, 

należało interweniować wyżej, bo taka jest zasada.   

 

Radny Paweł Wysocki, wypowiedział się w obronie skarżącego, mówiąc, że skarżący jest jedyną 

osobą, która chciała chłopakowi pomóc. Należy „chylić przed nim czoło, że chciał się tym 

wszystkim zająć”. 

 

Radna Grażyna Płonowska, powiedziała, że w pewnym sensie, w tej sprawie wszyscy powinni czuć 

się winni, bo coś źle zadziałało. Wiele osób na pewno ma poczucie winy, że do końca chłopakowi 

nie pomogło, ale nie da się w życiu wszystkiego przewidzieć. Należy teraz zastanowić się co zrobić, 

aby zapobiec kolejnej tragedii, nie szukając winnych. 

 

Kończąc dyskusję w sprawie skargi,  Przewodniczący Rady Gminy skierował ją do Komisji 

Rewizyjnej w celu rozpoznania i zaopiniowania.  

 

 Pan Łukasz Twarowski adwokat poinformował o dwóch sprawach toczących się w gminie: 

1) pierwsza sprawa dotycząca budowy oczyszczalni ścieków i niedopełnienia obowiązków 

przez gminę, tj udzielenia gwarancji zapłaty Firmie wykonującej oczyszczalnie, w związku 

z czym firma wysuwa różne roszczenia w stosunku do gminy. 

2) druga sprawa to zwrot dofinansowania, odnośnie zrealizowanego Projektu „Budowa 

odnawialnych źródeł energii, na budynkach użyteczności publicznej”. 

 

Ad.1) Wracając do oczyszczalni ścieków Pan Łukasz Twarowski adwokat m.in. powiedział –           

„w dniu 1 października tego roku wpłynął do urzędu gminy pozew Firmy IKAR SERVICE -

wykonawcy oczyszczalni ścieków na kwotę 465.708,20zł, ( to co wcześniej już mówiliśmy, że       

w przypadku, gdy firma odstąpi od umowy, w związku z nieotrzymaniem gwarancji zapłaty, to 

może żądać od gminy utraconych korzyści, z pomniejszeniem tego, co oszczędziła, nie wykonała, 

robocizny, materiałów itd.) Wcześniej też toczyła się sprawa z firmą o odsetki, od nieterminowego 

opłacenia faktur, ale nic takiego nie było. W 2016 roku wykonawca złożył wniosek o ugodę, aby 

przerwać bieg sprawy i nie nastąpiło przedawnienie.  

Przygotowując odpowiedź na pozew uważam, że gmina powinna iść w trzech kierunkach: pierwszy 

to podniesienie zarzutu przedawnienia, jeżeli się tego nie zrobi to wszystko przepada, drugi to 

gwarancje a trzeci to zawiadomienie do prokuratury o możliwości popełnieniu przestępstwa. 

Wcześniej gmina wystąpiła z takim wnioskiem, ale postępowanie prokuratorskie  zostało 

umorzone, tylko z jednej przyczyny (prokurator uznał, że nie ma szkody, bo w roku 2016 przepisy 

mówiły, że musi powstać szkoda rzeczywista, a skoro nie wystąpiła, to postępowanie umorzono). 

Być może będzie to podlegało wznowieniu, gmina w tym kierunku nic nie robi, Prokuratura             

z urzędu wznawia. 

Dalej adwokat szczegółowo omówił kierunek pierwszy dotyczący podniesienia zarzutu 

przedawnienia.  

      

Ad.2)  Pan Łukasz Twarowski adwokat poinformował – „w kwestii zwrotu dofinansowania nic się 

nie zmieniło oczekujemy na rozprawę w NSA. Natomiast w skutek wznowienia sprawy przez 

Prokuraturę (dot. zawiadomienia o przestępstwie). Prokuratura Regionalna skierowała akt 



 

oskarżenia przeciwko dwóm byłym urzędnikom, sprawa jest w toku, będą jeszcze dwie rozprawy 

(jedna w październiku, druga z terminem bardziej odległym). Teraz będą przesłuchiwani 

świadkowie zgłoszeni przez obrońców i oskarżonych, później będzie przesłuchany biegły,  który 

wskazał ewidentnie niedopełnienie obowiązków, że wystąpiła nieprawidłowość itd. Tak naprawdę 

nikt tego, że wystąpiły nieprawidłowości i że nie dopełniono obowiązków nie kwestionuje,              

a obrona w tym przypadku może być tylko jedna – „jestem nie kompetentny, nie jestem w stanie 

prowadzić postępowania a ktoś zlecił mi wykonanie zadania, gdzie nie byłem świadomy,                

że wyrządzę szkodę, popełnię przestępstwo”. Zostałem też zobowiązany, aby to powiedzieć,          

że pojawiają się głosy, że już sprawa się zakończyła i ktoś został uniewinniony albo zostanie 

uniewinniony. Jak ktoś rozpowszechnia takie informacje, że zostanie uniewinniony, to znów trzeba 

rozważyć możliwość zgłoszenia o popełnieniu przestępstwa (bo ktoś może celowo wprowadza        

w błąd, albo ma jakieś informacje wewnętrzne) bo ja nie wiem, co stanie się w tej sprawie (może 

zostanie uznana niekompetencja, może ktoś zostanie uniewinniony od przestępstwa, Sędzia też nie 

wie, bo nie ma prawa wiedzieć przed wydaniem wyroku). 

 

Pani Elżbieta Janina Szymańska Zastępca Wójta zadała pytania odnośnie oczyszczalni ścieków, czy 

gmina ma jakieś szanse na wygraną, patrząc na te dokumenty, jeśli chodzi o płacenie 

odszkodowania? Czy gmina musi podjąć jakieś kroki, aby zabezpieczyć środki finansowe na 

wypłatę odszkodowania, czy podjąć jakieś działania zawrzeć ugodę, aby te koszty dla gminy były 

jak najmniejsze? 

 

   Pan Łukasz Twarowski adwokat odpowiedział – „na chwilę obecną jak piszemy odpowiedź na 

pozew, to trudno mówić o ugodzie, co znaczyłoby, że się poddajemy. Natomiast jeśli chodzi            

o zabezpieczenie środków,  na dzień dzisiejszy nie wiem, może w przyszłości jakiś wyrok będzie 

ale długo na pewno sprawa potrwa (najpierw w Sądzie Okręgowym, później apelacja i w Sądzie 

Apelacyjnym, może skarga kasacyjna do Sądu Najwyższego ) także nie jestem w stanie ocenić czy 

należy zabezpieczyć jakieś środki czy nie należy”.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zabrał głos w tej sprawie mówiąc, że wykonawca nie był w stanie 

fizycznie wykonać oczyszczalni przez ten okres czasu, co mu pozostał.  

 

   Pan Łukasz Twarowski adwokat odpowiedział –„to wówczas byłyby naliczane kary umowne, ale 

wykonywałby dalej tylko, może wykonałby mniej, za co naliczone byłyby kary umowne. Natomiast 

zażądał gwarancji zapłaty, bo miał takie prawo, Sąd będzie to rozpatrywał, czy zrobił to celowo, 

czy nie. 

 

 Radna Grażyna Płonowska podziękowała wszystkim za współpracę i życzyła wygranych 

wyborów. 

 

 Wójt Gminy Andrzej Jankowski również podziękował wszystkim za współpracę, za owocną 

pracę i wykonanie „kawał dobrej roboty” z czego wszyscy są dumni, na koniec wręczył 

wszystkim radnym podziękowania. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski podziękował wszystkim za 

współpracę, za wieloletnią z niektórymi radnymi, podkreślił, że najważniejsze jest to, co 

zostało przez te lata wykonane dla dobra gminy. 

 

 Pani Elżbieta Janina Szymańska Zastępca Wójta poinformowała, że 

Wiceprzewodniczącemu została udzielona odpowiedź na wniosek w sprawie wysokości 

wynagrodzeń i wypłaconych diet, jeżeli radni wyrażają taką wolę, mogą również się z nią 

zapoznać. Na koniec podziękowała za współpracę w minionej kadencji za rzetelną 

merytoryczna pracę, życzyła powodzenia na wyborach.  



 

 

Ad.17 Zamknięcie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 1400 zamknął obrady 

XXX sesji Rady Gminy Brańsk.  

 

Obrady zakończyły się modlitwą „Pod Twoją Obronę”. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

/-/ Alina Adamczyk                                                           /-/Feliks Aleksander Wróblewski

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


